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VERSLAG  
VERGADERING COMMISSIE 5  

van woensdag 12 juni 2013om 19:30 uur 

 
Aanwezig: Van Heupen Nic - voorzitter 
Meeus Paul, Debondt Luc, Der Kinderen Annemie, Van de Poel Katrien, De Wilde Tine, Van Damme Marc, de Jong 
Vera, Vermeijen Danny, Gladiné Pierre - raadsleden 
Segers Peter, Mathé Pascale - schepenen 
Van Rompuy Jan - commissiesecretaris 
Verontschuldigd: Roes Peter - raadslid 
Op de Beeck Luc - schepen 
 
Waren eveneens aanwezig 
Toon Otten – raadslid in vervanging van Peter Roes, 
Luc Hermans – raadslid, 
Pascale Van Bael – directeur Burger en Samenleving, 
Sam Hufkens – dienst Gelijke Kansen, 
Publiek, 
Pers. 
 
Goedkeuring verslag vorige vergadering 
Het verslag van vorige vergadering wordt goedgekeurd. 
 
Paul Meeus vraagt aan de voorzitter het woord. 
Hij heeft enkele vragen in verband met de agenda: 

- Hij had een vraag binnengebracht met betrekking tot de Handelsschool. Op verzoek van de burgemeester 
heeft hij deze vraag teruggenomen. 
Paul Meeus vraagt om de zaak ernstig te nemen, weten waar men naartoe wil en het personeel van de 
school er bij te betrekken. 

- Hij las op de agenda ook zijn vraag ivm het onderwijsbeleid. Deze vraag had hij gesteld op de 
gemeenteraad. waar hij een antwoord heeft gekregen. Hij vraagt om dit punt nu te schrappen. Verder 
vraagt hij aan de voorzitter om in de toekomst eventueel een vraag van de gemeenteraad in overleg te 
plaatsen op de agenda van de commissie. 
Het punt wordt geschrapt. 

 
Charter Gezonde Gemeente 
Onze levensverwachting (jongens geboren in 2010: 78,6 jaar – meisjes geboren in 2010: 83,4 jaar) stijgt jaar na 
jaar en ons zorgsysteem behoort tot de beste ter wereld.  Toch blijven heel veel ziektes het gevolg van een 
ongezonde leefstijl en/of ongezonde omgeving en dit bovenop de toegenomen zorgvraag door de vergrijzing en de 
groter wordende gezondheidskloof.  Vandaag denken we daarom steeds meer aan preventie. Want een gezonde 
burger wordt minder ziek, zit beter in zijn vel, kost minder geld en kan bovendien actief aan de samenleving 
bijdragen. 
Het lokaal bestuur is het meest burgernabije niveau en dus uitermate goed geplaatst om een rol van betekenis te 
spelen. 
Geïnspireerd op de successen in de zorgregio Gent met het groeilabel ”Gezonde Gemeente” wil LOGO Kempen op 
vraag van Vlaams Minister voor Gezondheid Vandeurzen met het project “Gezonde Gemeente” Stad Turnhout 
helpen, adviseren en ondersteunen bij het continueren en ondersteunen van het lokaal gezondheidsbeleid. Reeds 
een 140-tal Vlaamse gemeenten besloten in te stappen. 
Doel van het project is om stapsgewijs te komen tot een structureel preventief gezondheidsbeleid en dit lokale 
beleid eenvormig te communiceren. Om dit doel te bereiken gaat LOGO Kempen met  Stad Turnhout een 
samenwerking aan die geformaliseerd wordt in een samenwerkingsovereenkomst.  
Aan de hand van een ppt (zie bijalge) geeft Sam Hufkens toelichting bij dit punt. 
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Organisatie aangepaste speelpleinwerking/vakantiedagopvang voor kinderen met een handicap + 
retributiereglement 
Stad Turnhout zal in samenwerking met het dagcentrum Kasteel en het dagcentrum van bezigheidstehuis 
Muylenberg vanaf deze zomer gedurende 1 maand een aangepaste vakantieopvang voor kinderen met een 
handicap realiseren in de gebouwen van dagcentrum Kasteel (theater Stap) in de Brugstraat, te Turnhout. 
Ouders van deelnemende kinderen zullen 9 Euro per opvangdag dienen te betalen.  
Sam Hufkens geeft toelichting bij dit punt: 

• Voorgeschiedenis 
Regelmatig werden vanuit verschillende organisaties en niveaus signalen gestuurd naar de gemeenten 
over de dringende vraag naar aangepaste dagopvang voor kinderen met een beperking tijdens de 
schoolvakanties. 
Om een antwoord te kunnen bieden op de vraag naar meer vakantieopvang voor kinderen met een 
beperking die niet terecht kunnen in de reguliere systemen zoals de speelpleinwerking keurde de 
Turnhoutse gemeenteraad  op 17 december 2008 het reglement goed dat verenigingen subsidieert voor 
de organisatie van bijkomende aangepaste vakantieopvang voor kinderen met een handicap. 
Hierdoor konden Turnhoutse kinderen aansluiten bij de werkingen van Boemerang in Merksplas en de Hei 
in Dessel beiden een organisatie van De As vzw.  
Via hen trachtte de Stad deze kinderen en hun ouders de kans te geven een kwaliteitsvolle en aangepaste 
opvang te vinden gedurende de vakantieperiode.  De werkingen  van Boemerang en de Hei zijn voor 
kinderen uit respectievelijk het kanton Hoogstraten en het kanton Arendonk.  
Na de vakantieopvang van 2012 liet De As vzw de Stad weten dat ze de steeds stijgende vraag vanuit 
Turnhout niet meer konden voldoen zonder kinderen uit het originele werkingsgebied teleur te moeten 
stellen. In 2012 werden 13 Turnhoutse kinderen voor in totaal 115 dagen opgevangen in Boemerang en 
De Hei. 

• Turnhoutse organisatie 
Stad Turnhout zal in samenwerking met het dagcentrum Kasteel en het dagcentrum van bezigheidstehuis 
Muylenberg deze zomer gedurende 1 maand een aangepaste vakantieopvang voor kinderen met een 
beperking realiseren in de gebouwen van dagcentrum Kasteel (theater Stap) in de Brugstraat, te 
Turnhout. 
Hiervoor zal een team van vier jobstudenten aangeworven worden die pedagogisch aangestuurd worden 
door professionele begeleiders van dagcentrum Kasteel en Muylenberg. De stad staat in voor 
administratieve en logistieke coördinatie. 
Elke opvangdag kunnen maximaal 12 kinderen opgevangen worden.  
Het project kan voor de opstart eenmalig rekenen op een ondersteuning vanuit de Provincie Antwerpen 
voor een bedrag van 7.800 Euro 
Ouders van deelnemende kinderen zullen 9 Euro per opvangdag dienen te betalen. Hiervoor stelt de 
dienst Gelijke Kansen het volgende retributiereglement voor. 

Toon Otten vraagt om de toelichting te stoppen en verwijst naar de ppt. Hij vraagt of dit in de toekomst de kwaliteit 
is van slides op een commissie. Hij vindt dat dit niet kan. 
Luc Hermans stelt voor om de toelichting toch verder te laten geven. 
De voorzitter geeft het woord aan Sam Hufkens om zijn toelichting te vervolledigen. 

Retributiereglement voor de opvang van kinderen met een beperking in de aangepaste vakantieopvang 
Artikel 1 
Met  ingang van 24 juni 2013, voor een periode eindigend op 31 december 2019, wordt een retributie 
geheven op de opvang van kinderen in de aangepaste vakantie(dag)opvang voor kinderen met een 
beperking. 
Artikel 2 
De retributie is verschuldigd door de ouder of de wettelijke vertegenwoordiger van de kinderen die om de 
dienstverlening verzoekt of laat verzoeken. 
Artikel 3 
Het bedrag van de retributie wordt vastgesteld op 9 euro per begonnen opvangdag van een in bewaring 
gegeven kind.  
Artikel 4 
De retributie wordt per overschrijving betaald.  Hiervoor ontvangen de ouders of wettelijke 
vertegenwoordigers van het kind een factuur op basis van het aantal opvangdagen. Bij gebrek aan 
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betaling wordt de dienstverlening, voor het betrokken gezin geschorst. 
• Voor wie? 

Voor schoolgaande kinderen van 3 tot 21 jaar met een lichamelijke en/of mentale beperking 
die niet kunnen aansluiten bij het reguliere jeugdwerkaanbod. Op voorhand worden geen handicaps 
uitgesloten van deelname aan het project. De haalbaarheid zal afhangen van het gesprek met de ouders 
en de samenstelling van de groep die dag. 

• Wanneer? 
De vakantieopvang zal open zijn van 15 juli tot en met 8 augustus 2013. Vooraf inschrijven is verplicht en 
kan via de dienst Gelijke Kansen 

• Waar? 
Dagcentrum Kasteel, Brugstraat 55, 2300 Turnhout 

Annemie Derkinderen vraagt welke basis gehanteerd wordt voor de selectie van kinderen. 
Elk individu wordt afzonderlijk bekeken. 

Nic Van Heupen vraagt of het personeel die met de kinderen werkt opvoeders zijn. 
Een aantal van hen zijn opvoeders en een aantal zijn geëngageerde jobstudenten. 

Pierre Gladiné verwijst naar een eerdere commissie waar hij een vraag gesteld had ivm parkeren voor mensen met 
een handicap. Hij had toen een berisping gekregen van de voorzitter over zijn woordgebruik en moest voortaan 
“mensen met een beperking” gebruiken. Hij vraagt om het reglement in die zin aan te passen. 
Peter Segers merkt op dat elke organisatie een eigen terminologie gebruikt die in de tijd ook nog regelmatig 
verandert. 
Tine De Wilde vindt het een kleine moeite om de tekst toch aan te passen uit respect voor hen die daaraan gevoelig 
zijn. 
 
Vraag van raadslid Peter Roes betreffende kleuteronderwijs 
klopt het dat er zeer weinig inschrijvingen zullen zijn voor 2013/2014 voor deze kleuterschool ? 
en heeft dit een gevolg voor het schooltje? 
en wordt sluiting overwogen? 
Bij afwezigheid van Peter Roefs omwille van verlof neemt Luc Debondt deze vraag ter harte. 
Schepen Pascale Mathé beantwoordt de vraag aan de hand van een ppt (zie bijlage). 
Paul Meeus verwijst naar de collegebeslissing en stelt vast dat het principe van de Tivoli-uren wordt gehanteerd en 
dus uren zijn betaald met stadsgelden. 
Toon Otten vraagt over hoeveel uren het hier gaat en wat de kost is voor de stad. 

Schepen Pascale Mathé antwoordt dat het gaat om 23 uur en de kost voor de stad 40.000 euro bedraagt 
op jaarbasis voor het globale pakket (= 3 vestigingen) 

Paul Meeus begrijpt het niet wat in de collegebeslissing staat: de financiële gevolgen voor de stad in het kader van 
Tivoli bedraagt ongeveer 83.000 euro. Wanneer in de Jozef Simonslaan 1 klas zou behouden blijven wordt dit dan 
40.000 euro? 

Schepen Pascale Mathé verduidelijkt dat het gaat om zes kleuterleidsters, namelijk één minder dan het 
huidige aantal van zeven. Deze zijn gespreid over drie vestigingen. Momenteel zijn er twee klassen in de 
Jozef Simonslaan. Wanneer dit herleid wordt naar één klas zou de kost verminderen met 40.000 euro. 

Toon Otten begrijpt dat er een keuze gemaakt wordt en deze gemotiveerd is maar heeft de indruk in deze 
commissie totaal niet geïnformeerd te worden. Hij zal het op de gemeenteraad dan vragen. 
Paul Meeus vraagt om dit alles toch nog eens na te kijken en hem zo vlug mogelijk een schriftelijk antwoord te 
geven. 
 
Vraag van raadslid Marc Boogers betreffende schone kleren 
Tijdens de vorige legislatuur schreef het Turnhoutse Stadsbestuur zich in in de Schone Kleren Campagne waarbij 
zij zich engageerde om: 
- bij aankopen van werkkledij van het gemeentepersoneel rekening te houden met arbeidsnormen bij de 

productie van werkkleding 
- bij volgende aankopen arbeidsnormen te integreren in de bestekken. Hierbij wordt 

een werkgroep samengesteld van ambtenaren van diverse departementen betrokken bij het aankoopbeleid 
van werkkleding. 

Door dit raadsbesluit laat Turnhout zien dat zij het belangrijk vindt dat kleding wordt geproduceerd onder sociaal 
verantwoorde omstandigheden. Spijtig genoeg gebeurt dit vaak nog niet, denken we maar aan de ramp in de 
textielfabriek in Bangladesh op 22 april jongstleden. 
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In hoeverre houdt Turnhout effectief rekening met de toeleveringsketen van werkkledingbedrijven en de 
arbeidsomstandigheden in de kledingindustrie? 
Koopt zij effectief werkkleding aanbevolen door de Schone Kleren Campagne? 
Bij afwezigheid van Marc Boogers neemt Tine De Wilde deze vraag ter harte. 
Aan de hand van een ppt (zie bijage) geeft Schepen Peter Segers antwoord op deze vraag. 
Toon Otten vindt het een goede ppt maar ziet nergens cijfers staan. 

Schepen Peter Segers wijst er op dat de vraag was: “wat is het engagement van de stad” en niet “wat kost 
het de stad”.  

Toon Otten vraagt om dit toch te vervolledigen met de budgetten. 
Schepen Peter Segers wijst er op wanneer het raadslid dit echt wil, de vraag zal moeten doorgegeven 
worden aan de betrokken schepenen. 

Tine De Wilde is blij verrast met het antwoord. 
Luc Hermans is van mening dat het goed zou zijn om stappen te nemen op Europees niveau wat de controle 
betreft. 
Toon Otten stelt vast dat er absoluut niets kan gecontroleerd worden. Hij staat achter het principe maar niet achter 
het standpunt van Groen omdat er geen labels zijn. 

Schepen Peter Segers merkt op dat de Stad gelooft wat bedrijven doen maar dit zelf niet kan controleren. 
Toon Otten verwijst naar de stedenband met China en vraagt zich af of het mogelijk is om hiervan gebruik te maken 
om zo een controle te hebben. 

Schepen Peter Segers deelt mee dat er momenteel geen economische activiteit is met Hanzong. 
Pierre Gladiné is het eens met de opmerking dat er geen controle is en dat dit als lokale overheid ook niet mogelijk 
is. 
Danny Vermeijen vindt ook dat eigen controle niet mogelijk is maar is van mening dat goede zaken moeten gevolgd 
worden. 
Toon Otten vraagt om binnen enkele commissies hier toch op terug te komen om dan eens na te gaan wat eerlijke 
handel eigenlijk betekent en wat we hieruit kunnen leren. 
Luc Hermans stelt voor om eens te onderzoeken wat FWF eigenlijk doet. 
 
Vraag van raadslid Reccino Van Lommel: Kansarmoedeplan voor jongeren in Turnhout 
Graag had ik -gelet op het hoge cijfer in Turnhout- op de commissie vernomen wat het beleid is van de 
stad en welke stappen ondernomen werden/worden op korte en lange termijn dat kan worden samengevat in een 
actieplan. 
Bij afwezigheid van Reccino Van Lommel neemt Paul Meeus deze vraag ter harte. 
Schepen Peter Segers geeft een korte inleiding waarin hij verwijst naar het feit dat de diensten Jeugd en Gelijke 
Kansen diverse acties ondernemen op dit vlak. Momenteel is er geen concreet actieplan maar dit wordt wel 
voorzien in de beleidsplannen. Hij wacht ook nog op het antwoord van het ocmw over wat zij doen rond jeugd en 
kinderen. 
Aan de hand van een Excel overzicht (zie bijlage) geeft Pascale Van Bael toelichting bij dit punt. 
Paul Meeus wijst er op dat het feit dat dit zo in de pers is gekomen een alarmbel is en stelt voor om dit op te volgen 
in deze commissie. 
Schepen Peter Segers wijst er op dat ook een aantal projecten zijn aangevraagd maar hij de gewoonte heeft om dit 
pas in de commissie te brengen wanneer de projecten zijn goedgekeurd om zeker geen valse hoop te wekken. 
Verder verwijst hij naar enkele projecten die nog te gebeuren staan, namelijk de “huizen van het kind” dat op niveau 
van de Stadsregio zal aangepakt worden. Ook rond jeugdwerkloosheid wordt gewerkt voornamelijk dan met een 
aantal partners zoals Resoc, VDAB, werkwinkel, … . 
Paul Meeus vindt dat dit hele verhaal toch iets bizars heeft. Hij stelt vast dat er heel wat initiatieven worden 
genomen maar dit resulteert in slechte cijfers. 
Luc Hermans vraagt zich af in hoeverre cijfers gebruikt worden. 
Schepen Peter Segers merkt op dat dit alles een complex geheel is. 
Paul Meeus meent dat er mensen in huis zijn die cijfers kunnen analyseren om daaruit  een soort van 
“armoedebarometer” op te stellen. 
Vera de Jong stelt vast dat in bepaalde groepen men van het ene project naar het andere gaat en men niet meer op 
eigen benen wil staan. 

In bepaalde gevallen is dit ook zo maar men mag dit zeker niet veralgemenen. 
 
Punten agenda gemeenteraad 
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Deze punten werden hierboven besproken. 
 
Uit het college 
Er worden geen punten aangebracht. 
 
Varia 
Pierre Gladiné heeft een technische vraag: de plannetjes die bij de verslagen worden meegestuurd zijn vaak wat 
klein en kunnen niet vergroot worden. 

Plannetjes zullen voortaan afzonderlijk meegestuurd worden zodat deze kunnen vergrooot worden. 
 
Paul Meeus verwijst naar twee vragen die hij vorige commissie had gesteld. Hij had verwacht dat deze vandaag 
zouden besproken worden: 

1. de schepen van onderwijs zou een gesprek hebben met de directeur van de basisschool in verband met 
een verschenen artikel. 

Schepen Pascale Marhé deelt mee dat zij inderdaad de directeur hierover heeft aangesproken. 
De directeur heeft haar meegedeeld: “zo heb ik dat niet geciteerd” 

2. hoe wordt het uitvaartcontract ter kennis gegeven aan het publliek 
Schepen Pascale Mathé deelt mee dat hierover een tekst op de website werd geplaatst en ook 
nog zal verschijnen in de Stadskrant. 

Paul Meeus vraagt om in de toekomst de antwoorden op vragen te willen mailen zodat hij er niet elke commissie 
moet naar vragen. 
Paul Meeus verwijst naar een dispuut dat hij gehad heeft met schepen Peter Segers over een verslag. Hij merkt op 
dat het verslag vorige vergadering werd goedgekeurd en veronderstelt dat de schepen zijn afspraken zal nakomen. 
 
Vanuit het publiek wordt nog even verwezen naar het punt over de vakantieopvang van kinderen met een handicap. 
“Personen met een handicap” is volgens deze persoon de enige officiële benaming. 
 
 
Jan Van Rompuy   
commissiesecretaris  
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Vergadering Commissie 5Vergadering Commissie 5

woensdagwoensdag

12 juni 201312 juni 2013

Agenda 

- Goedkeuring verslag vorige vergadering

- Charter gezonde gemeente

- Organisatie aangepaste speelpleinwerking/vakantieopvang 

voor kinderen met een handicap + retributiereglement

- Vragen van raadsleden

- Punten agenda gemeenteraad

- Uit het college

- Varia

Charter Gezonde Gemeente

Format Gezonde Gemeente

• Wil gemeenten op middellange termijn helpen 

om ‘gestructureerd werk te maken van een 

geïntegreerd lokaal gezondheidsbeleid’

• Sluit aan bij de nieuwe BBC-principes

• Sluit aan bij de praktijk van de Logo-werking

Engagementen

• Intersectoraal samenwerken met lokale 

verenigingen, diensten, zorgverstrekkers en 

organisaties die invloed kunnen hebben op 

gezondheid

• Aandacht voor gezondheid in de 

beleidskeuzes en doelstellingen van andere 

beleidsdomeinen (zoals bijvoorbeeld 

woonbeleid, mobiliteit, jeugdbeleid, 

sportbeleid)
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• Ontwikkelen van een lange termijn aanpak 

door opname van een gezondheidsdoel in de 

beleids- en beheerscyclus

• Bevorderen van participatie aan het 

gezondheidsbeleid en aan de uitvoering 

ervan door iedereen in de gemeente en 

vooral door maatschappelijk kwetsbare 

groepen

• Versterken van de nodige capaciteit, budget 

en deskundigheid 

• Aanbieden van zowel sensibiliserende acties 

als acties voor een gezond aanbod en een 

gezonde omgeving 

• De voorbeeldfunctie van het bestuur als een 

gezondheidsbevorderende werkgever

• Voortdurende communicatie over het 

gezondheidsbeleid op maat van iedereen in 

de gemeente

• Effectiviteit van het actieplan door een keuze 

voor onderbouwde en geëvalueerde acties en 

projecten 

Aangepaste speelpleinwerking voor 

kinderen met een handicap

• Voorgeschiedenis

• Turnhoutse organisatie

• Voor wie?

• Wanneer?

• Waar?

• Hoe duur?

Vraag van raadslid Peter Roes 

betreffende kleuteronderwijs
Kleuterschool De Paddenstoel (Jozef Simonslaan)
01/02/2013 19 kleuters ingeschreven

De norm van 20 werd niet bereikt
De school blijft gesubsidieerd indien zij 

volgend schooljaar > 20 kleuters op deze 
vestiging heeft.

07/06/2013 28 kleuters ingeschreven
De school blijft open



3

Schone Kleren binnen

Stad Turnhout

Vraag van raadslid Marc Boogers Schone Kleren Campagne 

in Vlaanderen  - introductie

- eind 1995 : 25-tal organisaties vormden een 

Schone Kleren platform. Wereldsolidariteit : taak 

van secretariaat en coördinator 

- Vier werkterreinen :

� De campagne richt zich in eerste instantie tot de 
consumenten: aansporen stil te staan bij de herkomst van 

kleren én om deze bekommernis om te zetten in actie en druk 

uit te oefenen op kledingverkopende- en kledingproducerende 
bedrijven.

Schone Kleren Campagne 

in Vlaanderen 

� De kledingverkopende bedrijven  = de tweede doelgroep van 

de campagne. De campagne roept hen op om aan leveranciers 

even hoge eisen te stellen inzake arbeidsomstandigheden als 
inzake kwaliteit en leveringsvoorwaarden.

+ kledingproducerende bedrijven: vraag om internationale 

arbeidsnormen  (zoals in de Schone Kleren gedragscode 
opgenomen) na te leven en te laten controleren. Dit geldt zowel 

voor hun productie hier als die in uitbesteding in het buitenland.

� Derde doelgroep= politici : vraag om een regel -en wetgeving 
te ontwikkelen die kan bijdragen tot de toepassing van de 

arbeidsnormen van de Internationale Arbeidsorganisatie. 

Schone Kleren Campagne 

in Vlaanderen 

� 4de werkterrein: de campagne wil samenwerken met partners 

van vakbonden en (vrouwen)organisaties in het Zuiden en hen 

door middel van solidariteitsacties (o.a. internationale 

solidariteitsoproepen) ondersteunen. 

Turnhout : engagement Schone 

Kleren Gemeente

- 6 juni 2005: gemeenteraadsbeslissing: 

“ goedkeuring toepassing van het principe Schone Kleren 

bij de aankoop van werkkledij voor de verschillende 

diensten”

Besluit: de gemeenteraad beslist om bij de aankoop van 

dienstkledij aandacht te besteden aan de milieuaspecten 

en de arbeidsomstandigheden bij de productie ervan. 

Turnhout : engagement Schone 

Kleren Gemeente

- Stand van zaken:

� Oktober 2006: Tentoonstelling 

Warande: sensibilisatie inwoners
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Turnhout : engagement Schone 

Kleren Gemeente

- Stand van zaken:

� Juni 2007: actie Gasthuisstraat (modeshow + Schone 

Kleren lied) ism Mondiale Raad en Wereldsolidariteit: 
sensibilisatie inwoners

Turnhout : engagement Schone 

Kleren Gemeente

- Stand van zaken aankoop werkkledij:

Er wordt niet gewerkt met een bestek voor de aankoop

van werkkledij. Alle werknemers van stadsbedrijven krijgen

3 vesten en 3 boeken. Aangezien niet iedere werknemer

even snel de kledij verslijt, wordt enkel een nieuwe

bestelling geplaatst bij de leveranciers  wanneer dit voor

een werknemer(s) nodig is. Er wordt dus geen echte stock

voorzien van werkkledij. 

Turnhout : engagement Schone 

Kleren Gemeente

- Stand van zaken aankoop werkkledij: 

leveranciers 
� jassen, bodywarmers en regenbroeken: merk Sioen: hebben 
verklaring ondertekend met betrekking tot kinderarbeid 

staan vermeld op de site van Schone Kleren 

� signalisatiebroeken en –vesten: merk Engel. Deze kleding heeft 

het ecolabel de Europese “blauwe bloem” en voldoet aan de 

ØKO-TEX STANDARD 100. Op de site van Engel: niets terug 
in verband met sociaal verantwoorde productie. Engel is een 

Deense firma met productie-eenheden in Denemarken en 

Litouwen (niet in het Zuiden). 

Turnhout : engagement Schone 

Kleren Gemeente

- Stand van zaken aankoop werkkledij: 

leveranciers 

� Blauwe vesten: merk Havep: lid van Fear Wear Foundation 

Door hun deelnemerschap aan de FWF onderstrepen deze 
bedrijven dat ze de gedragscode willen naleven en zich 

onderwerpen aan externe onafhankelijke controle. 

� schoenen:  geen productie in Zuiden 

�GRIsport : productie in Italië 

�Atlas: productie in Duitsland 
�Ergos: 28 vestigingen in Europa

Turnhout : engagement Schone 

Kleren Gemeente

- Turnhout heeft inspanningen geleverd om 

Schone Kleren aan te kopen en hierrond te 

sensibiliseren. 

Toekomstige stappen: eventueel toch bestek 

opmaken?

Schone Kleren verhaal = geen 

simpel verhaal

- “probleem”: er bestaat geen logo voor Schone Kleren 

(cf. Max Havelaar logo)

- bedrijven ondertekenen een engagement  waarin ze 
beloven om geen kinderarbeid toe te laten, goede 

werkomstandigheden te voorzien, goed loon uit te 
betalen, …  Maar er is geen controlesysteem - zoals 
Max Havelaar- om hun beloften/engagementen na te 

gaan. 
N.B. Nav ramp in Bangladesh wordt nu wel geopperd voor een 

label voor kleren uit veilige fabrieken
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Vraag van raadslid Reccino Van 

Lommel:

Kansarmoedeplan voor jongeren in 

Turnhout

Punten agenda gemeenteraad

…

Uit het collegeUit het college VariaVaria

…


